



..... تصريح صحفي - للنشر الفوري



تحت رعاية وزير المواصلات والاتصالات وتنظيم جمعية البحرين للإنترنت

احتفاءً عالمي بمرور 25 عامًا على تقديم خدمة الإنترنت في البحرين

المنامة ٢٣ نوفمبر ٢٠٢٠: تحت رعاية سعادة المهندس كمال بن أحمد محمد، وزير المواصلات والاتصالات، ستقام فعالية افتراضية خاصة بعنوان "إنترنت البحرين: 25 عامًا من الريادة الرقمية" يوم الأحد الموافق 29 نوفمبر الجاري في تمام الساعة 11:00 صباحًا، وذلك احتفاءً بمرور 25 عامًا على تقديم خدمة الإنترنت - شبكة المعلومات الرقمية الواسعة التي تربط العالم معًا - لأول مرة في مملكة البحرين، وهو اليوم بالغ الأهمية في تاريخ قطاع التكنولوجيا والاتصالات في المملكة.

وتعليقًا على هذه المناسبة، صرح سعادة وزير المواصلات والاتصالات: "لطالما كانت مملكة البحرين رائدة في تبني التكنولوجيات والابتكارات الرقمية الجديدة. وبصفتنا مطورًا لقطاع الاتصالات، فإننا نسعى جاهدين لمواصلة تعزيز خدمات الاتصالات والبنية التحتية والاستفادة من قوة تكنولوجيا المعلومات والاتصالات لتحقيق النمو المستدام بما يتماشى مع الخطة الوطنية الخامسة للاتصالات. ويشرفنا الاحتفال باليوبيل الفضي للإنترنت في مملكة البحرين وإحياء ذكرى التقدم الذي أحرزناه في جعل الإنترنت متاحًا وتسهيل نقل وتبادل المعلومات."

وفي هذه المناسبة، فقد قال رئيس مجلس إدارة جمعية البحرين للإنترنت، السيد عبد الله الحامد: "ستستضيف جمعية البحرين للإنترنت الحدث التاريخي، والذي سيضم خبراء محليين ودوليين بارزين في مجال تكنولوجيا المعلومات والاتصالات والذين سيناقشون التأثير الكبير للإنترنت على المملكة، ووضعها الحالي، وأوجه التطور في المستقبل، فضلاً عن بيانات وإفادات أولئك الذين تغيرت حياتهم بفعل الإنترنت."

وقد أضاف السيد الحامد: "سيكون الحدث متاحًا بشكل افتراضي عبر الرابط <https://bis.org.bh/25years> ، وسيتم بثه يوم الأحد 29 نوفمبر، في تمام الساعة 11:00 صباحًا، ندعو الجميع بمشاركتنا بيوم (الإنترنت في البحرين)".

وقد وضعت مملكة البحرين - تحت القيادة الحكيمة لجلالة الملك حمد بن عيسى آل خليفة عاهل البلاد المفدى حفظه الله ورعاه - قرارًا استراتيجيًا لتحويل الخدمات الحكومية من خلال إنشاء اللجنة العليا لتكنولوجيا المعلومات والاتصالات لتنفيذ التوجيهات المتعلقة تحديدًا بالحكومة الإلكترونية وتطوير تكنولوجيا المعلومات والاتصالات.

وبعد خمسة وعشرين عامًا، فقد أدت التطورات الهائلة في مجال تكنولوجيا المعلومات والاتصالات إلى تحويل البحرين إلى "دولة متقدمة رقميًا"، ودولة رائدة في استخدام التكنولوجيا و"مركزًا رئيسيًا للمعلومات والاتصالات" في المنطقة اليوم.



ومنذ تأسيس جمعية البحرين للإنترنت في عام 2002، فقد سعت بجد لخدمة المجتمع البحريني من خلال نشر الوعي حول فوائد الإنترنت والعمل على تحقيق تحول رقمي وطني فعال كجزء من توجيهها الاستراتيجي، وذلك بما يتماشى مع "الرؤية الاقتصادية 2030".

--- النهاية ---

عن جمعية البحرين للإنترنت "BIS"
تفعيل الدور الريادي لجمعية البحرين للإنترنت
منذ إنشائها في عام 2002، فقد سعت جمعية البحرين للإنترنت لخدمة المجتمع البحريني من خلال نشر الوعي حول فوائد الإنترنت والعمل على تحقيق تحول رقمي وطني فعال.

إن حلول الإنترنت وتطبيقات التكنولوجيات التي تتضمن التقدم التدريجي في التكنولوجيا وتأثيرها على الثقافة لا تتناسب مع متطلبات اليوم، بالإضافة إلى الانتشار السريع للهواتف الذكية وتطورها المستمر في الوصول للجميع. وقد أدى وجود التقنيات المتقدمة بما في ذلك الألعاب الإلكترونية والتحول الرقمي والحوسبة السحابية وإنترنت الأشياء ووسائل التواصل الاجتماعي إلى خلق تحديات كبيرة، وتعد من بين أبرز هذه القضايا الأساسية العمل على تحسين حماية الخصوصية وأمن المعلومات للمستخدمين. وستركز جمعية البحرين للإنترنت في الفترة المقبلة على استعادة الدور الريادي لجمعية البحرين للإنترنت كمنظمة مجتمع مدني، ودعم المبادرات التي تواكب هذا التسارع تماشياً مع رؤية البحرين 2030، مما يؤهل مملكة البحرين لتصبح مركزاً رائداً في الإنترنت، مع التركيز على التعاون والشراكة مع مؤسسات القطاعين العام والخاص ومؤسسات المجتمع المدني المعنية في مملكة البحرين لتحقيق استراتيجية جمعية البحرين للإنترنت.

للمزيد من المعلومات:

إيفانجيلين فرانسيسكو
اللجنة المنظمة

+973 36947863

+973-17101120

evangeline@intermid.net

عبدالله الحامد

رئيس مجلس إدارة جمعية البحرين للإنترنت

abdulla@intermid.net

+973 39444439



::::: Press Release – FOR IMMEDIATE RELEASE:::::



Under the Patronage of the Minister of Transportation and Telecommunications, and Organized by Bahrain Internet Society

CELEBRATING THE SILVER JUBILEE OF BAHRAIN'S INTERNET

Manama 23 November 2020: Under the Patronage of His Excellency Engineer Kamal bin Ahmed Mohammed, Minister of Transportation and Telecommunications, a special virtual event titled “Bahrain Internet: 25 Years of Digital Leadership” will be held on Sunday, November 29 at 11:00 a.m., to commemorate 25 years since the internet - the vast digital information network that connects the world – was first introduced in Bahrain and which served as a momentous day in the history of the technology and telecommunications industry in the Kingdom.

Commenting on this occasion, His Excellency the Minister of Transportation and Telecommunications stated “The Kingdom of Bahrain has always been a forerunner in adopting new digital technologies and innovations. As the developer of the telecommunications sector, we strive to continue enhancing telecommunications services and infrastructure and leveraging the power of ICT for sustainable growth in line with the Fifth National Telecommunications Plan. We are honored to celebrate Bahrain’s Internet Silver Jubilee and commemorate how far we have come in making the internet accessible and in facilitating the transfer and exchange of information”.



Meanwhile, Bahrain Internet Society Chairman Mr. Abdulla Al Hamed said, “The historic event will be hosted by Bahrain Internet Society (BIS) and will feature leading national and international experts in the field of Information and Communications Technology (ICT) who will discuss the great impact of the Internet on the Kingdom, its current status, development and future, as well as speeches and testimonies from people whose lives have been transformed by the Internet.”

“The celebration will be virtually available on <https://bis.org.bh/25years> and will be broadcast on Sunday, November 29, at 11:00 am where all are invited to celebrate with us Bahrain’s Internet Day,” Mr. Al Hamed added.

Under the wise leadership of His Majesty King Hamad bin Isa Al Khalifa, the Kingdom of Bahrain set a strategic decision to transform the government services by establishing the Supreme Committee for Information and Communication Technology to implement directives specifically related to e-government and development of the information and communications technology.

Twenty-five years later, major advancements in ICT has transformed Bahrain into a “digitally advanced country,” a leader in the use of technology and a “top information and communications hub” in the region today.

Since BIS’s establishment in 2002, it has strived to serve the community of Bahrain by spreading awareness on the benefits of the Internet and working towards an efficient national digital transformation as part of its strategic direction, in line with the Kingdom’s “Economic Vision 2030.”

--- End ---

About Bahrain Internet Society (BIS)

Activating the leading role of the Bahrain Internet Society

Since its inception in 2002 Bahrain Internet Society (BIS) strived to serve the community of Bahrain by spreading awareness on the benefits of the Internet and working towards an efficient national digital transformation. The progressive advancement in technology and its impact on the cultural, in which Internet solutions and applications of technology are not suited for today’s requirements, in addition to the rapid spread and sophistication of smartphones continuing to reach everyone’s hands. The existence of



advanced techniques including electronic gaming, digital transformation, cloud computing, internet of things and social media created significant challenges, and one of the essential issues improving privacy protection and information security for users. Bahrain Internet Society will focus in the coming period on the restoration of the leading role of the Bahrain Internet Society as a civil society organisation and supporting initiatives that keep pace with this acceleration in line with Bahrain 2030, which qualifies the Kingdom of Bahrain to become a leading capital of the Internet, focusing on cooperation and partnership with private and public sector organisations and interested civil society institutions in the Kingdom of Bahrain.

For more Information:

Evangeline Francisco

Organizing Committee

+973 36947863

+973-17101120

evangeline@intermid.net

ABDULLA AL HAMED

Chairman, Bahrain Internet Society

abdulla@intermid.net

+973 39444439